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   من هم مي روم كنار بقايي، اگر...!

فريد ابراهيم��ي با توجه به نامه نگاري ه��ا و مواضع اخير 
احمدي نژاد عليه دستگاه قضايي نوشته كه شما يك نمونه 
بيار ك��ه احمدي نژاد ب��ه خاطر برخورد با كس��ي غير از 
نزديكان خودش، عليه قوه قضائيه موضع گيري كرده باشه، من همين امشب 

ميرم كنار دست بقايي اعتصاب غذاي  تر و خشك و نيم پز!
   شهرداري شيشه اي و جلسات غيرعلني!

كاربري به نام هرمس هم با توجه به جلسات متعدد غيرعلني شوراي شهر 
تهران نوشت: شعارشون را گذاشته بودند شهرداري تمام شيشه اي كه مثلًا 
قرار بود همه چيز شفاف باشه. حالا نصف جلسات شورا را با عنوان هم انديشي! 
غير علني برگزار مي كنند و تصميمات اصلي را آنجا مي گيرند و بعد مي آيند 

و در جلسات نمايشي عمومي اعلام مي كنند. 
   بعد از كدام انقلاب رفراندوم برگزار شده؟

امير حسن شاهي در توئيتي با توجه به سالگرد برگزاري رفراندوم جمهوري 
اس��لامي نوش��ت: تنها انقلابي كه در سراس��ر جهان بعد از غلبه و پيروزي 
انقلابيون، انتخابات و رفراندوم برگزار كرده، انقلاب جمهوري اس��لامي در 

ايران است؛ مِثلش اگر هست رو كنيد. 
.................................................................................................................................

   چه كسي كام مردم را تلخ كرد؟
فرشاد مهدي پور در واكنش به جمله رئيس جمهور درباره 
فيلترينگ تلگرام كه گفته »كام م��ردم را تلخ نكنيد« در 
توئيتي نوشت: » آقاي رئيس جمهور! شما كام مردم را تلخ 
كرديد، با عيدي دلار5هزار تومن تان. با فرافكني، مشكلات 

مردم حل نمي شود.«
   النصيحه لائمه المسلمين! 

محمد طهماس��بي در كانال تلگرامي خود مي نويسد: يكي از مشكلات ما، 
فارسي فهميدن عربي به خاطر اشتراك الفاظ است! نصيحت در فارسي، يعني 
پند و اندرز و گوشزد كردن به كسي كه خطا مي كند اما به اين آيه توجه كنيم 

كه در آن، نصيحت براي خدا و رسول را بيان كرده است:
ِ وَ رَسُولهِ )91/توبه( عَفاءِ. . . حَرَجٌ إذِا نصََحُوا لَِّه  ليْسَ عَلىَ الضُّ

آيا معني آيه اين اس��ت كه خدا و رس��ول را نصيحت كنيم و خطاهايشان را 
گوشزد كنيم؟! در لغت نامه در معني نصُْح آمده است: هو الخلوص، فهو يقابل 
الغشّ. يعني معناي آيه اين اس��ت كه براي ضعفا و كساني كه نمي توانند در 
جنگ شركت كنند حرجي نيست، اگر براي خدا و رسولش خلوص و صداقت 
داشته باشند )و از هيچ تلاشي كه مي توانند دريغ نكنند.(  لذا النصيحه لائمه 
المسلمين، يعني نسبت به امام مسلمين خالص و بي غش و خيرخواه بودن و 
تمام تلاش را به كار بستن براي انجام دستور و طرح ايشان، نه اينكه ايشان را 
نصيحت كنيم به معناي فارسي! متأسفانه رسم شده كه هر كسي مي خواهد 
مخالفت خود را با رهبر انقلاب در كلام يا نامه نشان دهد، در اول آن مي آورد 
كه از باب النصيحه لائمه المسلمين! يعني دقيقاً #در_مقابل معناي واقعي 

آن به كار مي برند!
بهتر است اصل اين روايت كه امام صادق )ع( از پيامبر اكرم )ص( نقل كردند را 
ببينيم تا مشخص تر شود: ثلَاثٌ  لَا يغُِلُّ عَليَْهِنَ  قَلبُْ امْرِئٍ مُسْلمٍِ  إخِْلَاصُ العَْمَلِ 

ةِ المُْسْلمِِينَ  وَ اللُّزُومُ لجَِمَاعَتِهِمْ  / الكافي، ج 1، ص: 403 ِ  وَ النَّهصِيحَةُ لِئَمَِّه لَِّه
سه خصلت اس��ت كه دل هيچ فرد مس��لمانى به آنها خيانت نكند: خالص 
نمودن عمل براى خدا، خلوص و بي غش بودن براي امام مسلمين )با  اطاعت 
و فرمانبرى(و همراه بودن با جماعت مس��لمين )و جدا نشدن و اختلاف و 

پراكندگى ايجاد نكردن.(
   چك هاي برگشتي ات را پاس كن آقاي اصلاح طلب

محمد ايماني در انتق��اد از موضع طلبكارانه اصلاح طلب��ان و عدم پذيرش 
مسئوليت تصميمات خود نوشت: چرا برخي مدعيان اصلاح طلبي در ماه هاي 
اخير، مواضع راديكال و ساختار شكنانه مي گيرند؟ اين پرسش در طول ۲0 
سال گذشته كه چپ هاي سوپر راست ش��ده، ادعاي اصلاح طلبي كرده اند، 
همواره يك پاسخ مشترك داشته اس��ت: ناكارآمدي مديريتي اين طيف و 
ناراضي و شاكي شدن مردم. اين طيف هر گاه مديريت اجرايي را در اختيار 
گرفته اند، عيار كفايت و كارآمدي نداشته ش��ان - ب��ا وجود ادعا و لاف هاي 

گزاف- آشكار شده است. 
در چنين موقعيت هايي يا بايد سرشان را از شرمندگي پايين مي انداختند و 
عذرخواهي و استعفا مي نمودند يا اينكه »بچه پر رو بازي«! در مي آوردند و با 
گستاخي و به اشتباه انداختن مردم، از پاسخگويي شانه خالي مي كردند. 

آنها نوعاً، رويك��رد دوم را ترجيح داده و همواره پ��س از يك دوره نمايش 
بي عرضگي، به مسئله سازي و ساختار شكني و فرافكني مسئوليت متوسل 

شده اند. 
آخرين نمونه، سرنوشت پروژه بزك ش��يطان بزرگ و شريك قابل اعتماد 

ساختن از امريكا با ادعاي برد-برد و رفع تحريم ها و رونق اقتصادي بود. 
اكنون در حالي كه بخش اعظم دس��تاورد برنامه هسته اي را بر باد داده اند، 
دشمن در حال بدعهدي و تشديد تحريم هاست، قدرت خريد مردم و ارزش 
پول ملي به جاي اينكه افزايش يابد، رو به كاهش گذاشته و دلار 3هزارو300 

توماني به 5هزارو۲00 تومان رسيده است. 
شركت ها و كارخانه ها نيز سخت ترين وضعيت ركود را تجربه مي كنند. باز 

هم قافيه شعر افراطيون تنگ آمده است. 
تاج زاده ها اگر سر سوزني انصاف و ش��رافت و صداقت داشتند، حتماً بايد از 
خجالت آب مي شدند و عذر تقصير مي آوردند اما چون به دغل بازي و لا ابالي 
زيستن معتاد شده اند، به ناچار دم از لزوم برجام هاي تازه مي زنند و مدعي 

بي اختياري دولت مي شوند.
 آيا به كلاهبرداري كه چك هاي قبلي اش بارها بلامحل و بي پشتوانه از آب 
درآمده و برگشت خورده، اعتماد مي كنند و وعده و چك جديد را مي پذيرند 

يا به او مي گويند اول برو چك هاي برگشتي ات را پاس كن؟!

   کوتاه

»برجام حاشيه است، به دنبال تغيير نظام ايران 
باش« اين درخواست رسمي مايكل لدين از جان 
بولتون، مشاور امنيت ملي جديد امريكاست كه 
نشان مي دهد ايالات متحده امريكا برجام را نه 
فقط يك توافق بين الملل�ي بلكه زمينه اي براي 
ضربه زدن به جمهوري اس�لامی ايران مي داند. 
بر اساس همين تفكر است كه امريكا نه تنها مانع از 
تحقق وعده هاي اقتصادي و تجاري برجام شده است 
بلكه با اس��تراتژي »خروج قريب الوقوع از برجام« 
تلاش مي كند س��اير مؤلفه هاي ق��درت جمهوري 
اسلامي ايران در حوزه موش��كي و منطقه اي را نيز 

مورد تضعيف قرار دهد. 
ماي��كل لدي��ن در بخش��ي از نامه خود ب��ه جان 
بولتن اش��اره مي كند: »توافق هس��ته اي با ايران 
مسئله اي حاشيه اي است و به يك سياست واقعي 
براي س��اقط كردن رژيم جمهوري اس��لامي نياز 
داريم« كه اين عبارت نش��ان مي دهد نگاه برخي 
از جريان هاي داخلي با محوري��ت »پايان پذيري 
دش��مني امريكا عليه جامعه ايراني« يا »تفكيك 
مي��ان سياس��ت هاي ضدايراني دونال��د ترامپ و 
دموكرات ها« ناشي از عدم فهم صحيح از دكترين 
سياست خارجه امريكاست. لدين در حالي در ادامه 
درخواست مي كند »راهبردي كه براي ما پيروزي 
به همراه مي آورد، تضعيف اين رژي��م و حمايت از 
دشمنان داخلي آن اس��ت. اين همان كاري است 
كه ما با امپراطوري ش��وروي كه دشمني به مراتب 
قدرتمندت��ر از جمهوري اس��لامي ب��ود، كرديم« 
كه بس��ياري از سياس��ت هاي امريكا طي 40 سال 
گذش��ته در مواجهه ب��ا جمهوري اس��لامي ايران 
شكست خورده اس��ت و حمايت گس��ترده آنها از 
برخي جريانات سياسي داخلي نيز نتوانسته كمك 
چشمگيري به پيش��برد سياس��ت هاي امريكا در 

مواجهه با كشورمان كند. 
   تفاوت امريكای امروز با امريكای ديروز

لدين در حالي ابراز مي كند» آن زمان، خودمان 
هم از سرعت فروپاش��ي آن امپراطوري غافلگير 
شديم. اطمينان دارم كه مي توان در قبال ايران 
هم به نتيجه اي مش��ابه دس��ت يافت. امتحانش 
كن« كه جماع��ت خوش بين به غ��رب پيش از 
ش��روع مذاكرات هس��ته اي تا چند م��اه پيش 
اصرار داش��تند اثب��ات كنند امري��كاى امروز با 
امريكاي دهه اول انقلاب بس��يار متفاوت است 
و تصميم گيران اين كش��ور اساساً اراده اي براي 
دشمني هاي دامنه دار با ايران ندارند و اگر مواضع 

ايران در حوزه هسته اي تعديل شود قطعاً امريكا 
بخش هاي مهمي از سياست هاي ضدايراني خود 
را حذف و توس��عه همكاري با ايران را جايگزين 

آن خواهد كرد. 
روزنامه ه��اى جري��ان تجديدنظرطل��ب ني��ز در 
ش��ماره هاي روز گذش��ته خود اش��اره اي به نامه 
مايكل لدين ب��ه جان بولتون نداش��ته و در مقابل 
به تخطئه سياس��ت هاي ترامپ و نه سياست هاي 
حاكم بر هيئت حاكم��ه امري��كا پرداختند با اين 
هدف كه تئوري »امريكاى ديروز با امريكاي امروز« 

به محاق نرود. 
جري��ان تجديدنظرطلب معتقد اس��ت براي حفظ 
توافق هس��ته اي و زنده نگه داش��تن خط مذاكره 
مس��تقيم با امريكا براي كاه��ش تنش هاي ميان 
تهران – واشنگتن مذاكره در برخي ديگر از حوزه ها 
را مورد توجه ق��رار داد، كمااينكه در ويژه نامه هاي 
نوروزي روزنامه هاى اعتماد، ش��رق و آرمان امروز، 
شخصيت هاي مش��هور اين طيف از لزوم مذاكره با 

امريكا در حوزه هايي مانند موشكي سخن به ميان 
آمده است. 

   ايران مسبب اصلي تحريم هاست!
به عنوان نمونه بهزاد نبوي در گفت وگو با ويژه نامه 
نوروزي آرمان ام��روز مي گويد: » امروز هم بيش و 
پيش از ترامپ خود ما مسبب عدم سرمايه گذاري 
هستيم. اگر امروز هم بتوانيم ريسك سرمايه گذاري 
را با توقف سياست هاي ماجراجويانه و تشنج آفرين 
در كش��ور كاهش دهيم، مطمئناً ترامپ و امثال او 
نمي توانند جلوي سرمايه گذاران بايستند... دولت 
و حاميانش با ايس��تادگي در مقابل سياست هاي 
ماجراجويانه و جلوگيري از تكرار آنها تا دير نشده 
شرايط را براي ورود سرمايه خارجي به كشور مهيا 
س��ازند. جلب و تزريق س��رمايه به اقتصاد بحراني 
كشور بايد مهم ترين اولويت اقتصادي دولت باشد و 
به دليل فقدان منابع داخلي، با تغيير سياست هاي 
منطقه اي بين المللي امكان جلب سرمايه خارجي 
فراهم ش��ود« يا روزنامه ابتكار در يادداشتي تحت 

عنوان »درباره تحريم هاي جديد اروپا عليه ايران« 
اعمال تحريم هاي جدي��د عليه اي��ران را به دليل 
فعاليت هاي ضد امنيت كشورمان عنوان مي كند: 
»... با همه نادرس��تي و خطايي ك��ه در رفتارهاي 
تروئيكاي اروپايي بابت اعم��ال تحريم هاى جديد 
عليه ايران وج��ود دارد، اما نبايد نق��ش ايران را در 
ايجاد چنين وضعيتي ناديده گرفت. به عبارت ديگر 
نقش ايران به همان ميزان نقش اروپا در اعمال اين 
تحريم ها يكسان است.  اي كاش ايران پيام لودريان 
را به رغم همه ترديدها در س��فر ب��ه تهران جدي 

مي گرفت.« 
   خروج امريكا از برجام اشتباه است 

ت��لاش اصلاح طلبان جه��ت توجيه پذي��ر كردن 
مذاكرات جديد با امريكا بر س��ر قدرت موش��كي 
و منطقه اي اي��ران در حالي اس��ت ك��ه الي ليك 
ستون نويس »بلومبرگ ويو« ضمن تأكيد بر اينكه 
استراتژي ترامپ در قبال ايران، در حال مؤثر واقع 
شدن است، مي گويد: »توافق هسته اي با ايران را از 

بين نبريد. امريكا مي تواند بدون دور كردن متحدان 
اروپايي از خ��ود، قاطعانه به دنب��ال مذاكره مجدد 

درباره توافق هسته اي ايران باشد.« 
ليك با تأكيد بر اينكه خروج از تواف��ق با ايران در 
حال حاضر، اش��تباه اس��ت، مي نويس��د : » اكنون 
امريكا و متحدانش در بهترين ش��رايط قرار دارند؛ 
ايران بدون دريافت سرمايه گذاري هاي اقتصادي 
بين المللي كه تهران روي آن حساب باز كرده بود، 

به توافق پايبند بوده است.« 
عدم سرمايه گذاري در ايران در حالي به عنوان يكي 
از دستاوردهاي برجام براي طرف امريكايي عنوان 
مي شود كه اوبربانك -يكي از بانك هاي اتريشي به 
عنوان نخس��تين بانك اروپايي از سال ۲015 وارد 
سيستم مالي ايران شد- اعلام كرد به خاطر تشديد 
تحريم هاي امريكا از ادامه همكاري با ايران چش��م 

پوشيده  است. 
به گفته مقام ه��اي اوبربان��ك، پروژه هايي كه اين 
شركت قصد داشت براي آنها خط اعتباري در ايران 
بگشايد، ش��امل »طرح هاي زيرساختي مانند خط 
آهن، نيروگاه هاي آبي، پروژه هاي توليد انرژي پاك، 
پروژه هاي بهداشت و سلامت و طرح هاي مهندسي« 
بود كه مورد آخر بيشتر براي ايجاد شغل در ايران در 

نظر گرفته شده بود. 
   برجام الگويي موفق؟!

ارنست مونيز وزير انرژي دولت باراك اوباما نيز برجام 
را الگوي موفق براي مذاكره با كره ش��مالي عنوان 
مي كند و در يادداش��تي كه در نش��ريه »بوستون 
گلوب« نوشته محدود كردن كره شمالي را به شرط 

پيروي از چنين الگويي معرفي مي كند. 
وي با بيان اينكه »رونالد ريگان« رئيس جمهور اسبق 
امريكا هنگام مذاكرات كنترل تسليحات هسته اي با 
اتحاد جماهير شوروي ضرب المثل روسي »اعتماد 
كن اما بسنج« را در دستور كار قرار داده بود، نوشت: 
»اما در مذاكرات اخير ما با ايران چراغ راه ما »اعتماد 
نكن، بسنج، بسنج و بسنج« بود و در مذاكرات پيش 

رو با كره شمالي هم بايد همين باشد.«
به راستي در شرايطي كه توافق هسته اي نه تنها هيچ 
دستاوردي در حوزه اقتصادي براي كشور به همراه 
نداشته بلكه موانع بسياري را در عرصه منطقه اي و 
بين المللي براي ايران به وجود آورده و امريكا آن را 
الگوي موفق براي مقابله با كشورهاي مخالف خود 
در عرصه بين الملل مي داند، بر اساس كدام منطق و 
با كدام توجيه عقلاني بايد به عنوان الگوي موفق در 

داخل كشور معرفي شود.

ايالات متحده امريكا برجام را الگويی برای مهار قدرت ها در عرصه بين المللی می داند

آدرسغلطباتقسیمهیئتحاكمهامريكابهتندروومیانهرو
   گزارش   

 

يك عضو هيئت علمي دانشگاه:
راهحلمسئلهفلسطینمبارزهاستنهمذاكره
راه ح�ل م�ردم فلس�طين ب�راي خ�روج از وضعي�ت كنون�ي مب�ارزه 
در مقاب�ل امري�كا، اس�رائيل و عربس�تان اس�ت ن�ه مذاك�ره. 
عبدالحميد نقره كار عضو هيئت علمي دانش��گاه عل��م و صنعت در گفت وگو با 
فارس اظهار كرد: با توجه به شرايط اخير منطقه به خصوص حمايت ايران و ديگر 
كشورهاي اسلامي در مبارزه با داعش و تروريست ها در سوريه و عراق، اسرائيل 

در شرايط كنوني به شدت احساس استيصال و وحشت دارد. 
وي ادامه داد: درست مثل يك انس��ان كه ممكن است در زمان ترس و وحشت 
اقدامات غير عاقلانه اي از وي سربزند، امروز اسرائيل به اين نقطه رسيده و حال 
سردمداران اين رژيم صهيونيستي خود را در بن بست مي بينند، به همين دليل 
ممكن است براي رهايي از اين وضعيت به هر اقدامي ولو غيرعاقلانه دست بزنند. 
عضو هيئت علمي دانشگاه علم و صنعت گفت: اكنون عربستان نيز شرايط كنوني 
اسرائيل را دارد، هم از داخل در حال فروپاشي است و هم در جنگ با يمن از لحاظ 
انساني شكست خورده و حال به قدرت پوش��الي امريكا متوسل شده است اما 
همان طوري كه امثال قذافي و صدام نتوانس��تند از اين قدرت استفاده كنند، 

عربستان هم نمي تواند از آن بهره اي ببرد.
 نقره كار با بيان اينكه تاريخ نش��ان داده انجام چني��ن اقدامات مذبوحانه اي راه 
به جايي نمي برد، خاطرنشان كرد: به نظر من مردم فلسطين هم به اين نتيجه 
رسيده اند كه راه حل خروج از وضعيت كنوني مبارزه با امريكا، اسرائيل و عربستان 
است نه مذاكره. آنها ديده اند هرچه كوتاه بيايند، اسرائيل و امريكا جلوتر مي آيند 
و امريكايي كه قرار بود حلال مشكلات بين آنها و اسرائيل باشد به شكل كاملًا 
ظاهري به بزرگ ترين حامي اسرائيل مبدل شده است و با پذيرش تغيير پايتخت 

نشان داد نمي تواند داور منصفي بين اسرائيلي ها و فلسطيني ها باشد. 
وي افزود: با اشتباهات امريكا، اسرائيل، عربس��تان، امارات و كشورهايي از 
اين دست مردم منطقه بيدار ش��ده اند و قطعاً تلاش هاي آنها سرنوشتي جز 

شكست ندارد. 

عض�و كميس�يون امني�ت مل�ي مجل�س معتقد اس�ت 
كش�ورهاي حوزه خليج فارس هيچ گاه حاضر به برقراري 
رواب�ط دوس�تانه با رژي�م صهيونيس�تي نخواهند ش�د. 
مرتضي صفاري نطنزي در گفت وگو با خانه ملت، با اش��اره به 
اظهارات س��خيفانه وليعهد س��عودي درباره منافع مشترك 
كش��ورهاي حوزه خليج فارس با رژيم صهيونيس��تي گفت: 
ساليان سال بود كه ماهيت عربستان سعودي مخفي و تحت 
نقاب و پوشش خادمين الحرمين بود كه باعث فريب همگان 

مي شد. 
نماينده مردم نطنز و قمصر در مجلس شوراي اسلامي بر همين 
اساس تصريح كرد: از زماني كه بن سلمان روي كار آمد، واقعيت 
عربستان سعودي آشكار شد و سياست ها درباره مخفي ماندن 
باطن واقعي سعودي ها تغيير كرد و امروز نشان داده اند كه اين 
خاندان س��عودي اصالتاً از خانواده هاي فراماسونر و مرتبط با 

جريان هاي صهيونيستي بوده اند. 
وي ادامه داد: س��عودي ها از ابتداي كار نيز با حمايت غرب و با 

تظاهر و ريا به مسلمانان و مردم اين شبه جزيره حاكميت پيدا 
كردند اما امروز دست آنها رو شده است. صفاري نطنزي در ادامه 
با بيان اينكه كشورهاي حوزه خليج فارس هيچ گاه منافع داخلي 
خود را فداي منافع عربستان نمي كنند، يادآور شد: به رغم اينكه 
كشورهاي حوزه خليج فارس متحدان عربستان هستند اما با 
توجه به سياست هاي متجاوزانه اسرائيل، به سمت پيمان بستن 

با اين رژيم نمي روند. 
عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس شوراي 
اسلامي در پايان خاطرنشان كرد: اين سياست ها باعث مي شود 
كه طولي نكشد تا عربستان س��عودي با مشكل مواجه شود و 
شاهد تحولي در منطقه باشيم كه كشورهاي حوزه خليج فارس 

از عربستان به طور كامل جدا شوند. 
   توهم بن سلمان در همراهي كشورهاي

 حوزه خليج فارس با سياست هاي صهيونيستي 
يحيي كمالي پور عضو كميسيون حقوقي مجلس نيز با بيان 
اينكه بن سلمان درخصوص همراهي كشورهاي حوزه خليج 

فارس با عربس��تان دچار توهم شده اس��ت، گفت: در گذشته 
عربستان توانس��ته بود نفوذي ميان كش��ورهاي حوزه خليج 
فارس كسب كند و داعيه دار رهبري آنها بود اما امروز بسياري 

از اين كشورها همراهي گذشته را ندارند. 
نماينده مردم جيرفت و عنبرآباد در مجلس ش��وراي اسلامي 
بر همين اساس يادآور شد: اقداماتي كه عربستان عليه برخي 
كشورهاي حوزه خليج فارس داشته و سياست هاي غلطي كه 
در برابر كشورهاي منطقه در پيش گرفته باعث ايجاد انشقاق 

ميان كشورهاي حوزه خليج فارس ايجاد شده است. 
وي در ادامه با تأكيد بر اينكه عربستان هرگز نخواهد توانست 
جايگاه خود را ميان كشورهاي حوزه خليج فارس حفظ كند و 
به قدرت سابق خود بازگردد، عنوان كرد: سيستم كشورهاي 
حوزه خليج فارس به صورت مردم سالاري نيست لذا نمي توان 
نظرات برخي حكومت هاي همراه عربس��تان را نيز متعلق به 
تمام ملت هاي اين كشورها دانست چراكه عربستان پايگاهي 

در ميان ملت هاي كشورهاي حوزه خليج فارس ندارد. 

كمالي پور در ادامه با بيان اينكه قطعاً عربستان نخواهد توانست 
در حوزه سياست هاي عمومي همراهي كشورهاي حوزه خليج 
فارس را داشته باشد، اظهار داشت: عربستان و برخي كشورهاي 
حوزه خليج فارس بايد بدانند نمي توانند از ايران يك دشمن 

فرضي براي خود بسازند. 
عضو هيئت رئيسه كميسيون قضايي و حقوقي مجلس شوراي 
اسلامي در پايان خاطرنش��ان كرد: عربستان با ارتباطي كه با 
اس��رائيل برقرار كرده به دنبال دشمني بيش��تر با ايران است 
و مي خواه��د از ظرفيت كش��ورهاي حوزه خلي��ج فارس نيز 
سوءاستفاده كند اما آنها با عربستان همراهي نخواهند كرد و 

اين كشور منزوي تر از قبل مي شود.
 بر اساس اين گزارش، محمدبن سلمان وليعهد سعودي اخيراً 
طي اظهاراتي مدعي شده است كه عربستان منافع مشترك 
زيادي با اسرائيل دارد و اگر صلح با صهيونيست ها محقق شود 
اسرائيل و كشورهاي عربي حوزه خليج فارس منافع مشترك 

زيادي خواهند داشت.

نمايندگان مجلس: 
كشورهايحوزهخليجفارسمنافعخودرافدايارتباطرياضوتلآويونميكنند

بهارستان

عضو كميس�يون امنيت ملي مجلس با انتقاد شديد از عدم 
برخورد با دانه درشت هاي قاچاق، معتقد است تاكنون كسي 
نتوانسته با دانه درش�ت هاي جريان قاچاق كالا مقابله كند. 
حشمت ال فلاحت پيش��ه عضو كميسيون امنيت ملي مجلس 
شوراي اسلامي در گفت وگو با رسا، با اشاره به شعار سال جديد 
»حمايت از كالاي ايراني« گفت: ش��عار سال 97 نشان مي دهد 
موضوع اقتصاد همچنان دغدغه رهبر انقلاب اس��ت و ايشان از 

وضع اقتصادي موجود رضايت ندارند. 
وي افزود: حمايت از كالاي ايراني موضوعي اس��ت كه در قانون 

برنامه توسعه به آن تأكيد شده، اما متأسفانه اجرايي نمي شود. 
فلاحت پيشه گفت: امروز بسياري از مشكلاتي كه در كشور وجود 
دارد، ناش��ي از عدم توجه و حمايت از كالاي ايراني اس��ت. عدم 
حمايت از كالاي داخلي حتي مي تواند در سطح سياسي منجر 
به وابس��تگي اقتصادي به خارج و ضعف هاي راهبردي در داخل 
كشور شود. فلاحت پيش��ه با يادآوري تلاش خود براي مقابله با 
قاچاق كالا عنوان داشت: بنده پيشنهاد تحقيق و تفحص درباره 
قاچاق كالا را در ابتداي كار مجلس دهم مطرح كردم كه اين طرح 

با 150 رأي موافق در حال پيگيري است. 
وي ادامه داد: مورد ديگري كه بنده از طريق كميسيون اقتصادي 
پارلمان پيگير آن هس��تم، موضوع »سرنوشت اموال تمليكي« 
اس��ت. طرح مذكور به اين دليل مطرح شده اس��ت كه بتواند از 
سرنوشت فروش كالاهاي قاچاق كشف ش��ده با خبر شود زيرا 
معلوم نيست درآمد حاصل از اين كار كه »پول كثيف« نام دارد 
در كجا هزينه مي ش��ود. نماينده مردم اسلام آباد غرب و دالاهو 
در مجلس از كليد خوردن تحقيق و تفحص درباره سرنوش��ت 

»يكصده��زار ميلي��ارد توم��ان« 
تس��هيلات اعطا ش��ده با موضوع 
»حمايت از توليد« خبر داد و گفت: 
مبالغ اعطا ش��ده جهت حمايت از 
توليد به چرخه بانكي برنگش��ته و 
بخش عمده اي از آن متأسفانه وارد 
جريان »پولشويي«، »قاچاق كالا« 

يا حتي تبديل صنعتگران به تاجران كالا شده است. 
فلاحت پيشه با انتقاد ش��ديد از عدم برخورد با دانه درشت هاي 
قاچاق اظهار داشت: تا كنون تنها قاچاقچيان خرده پا و كوچك 
گير افتاده اند. قاچاقچيان بزرگ كالا كساني هستند كه در حوزه 
امن سياس��ت جا دارند و تا اين لحظه نيز كسي نتوانسته با آنها 
مقابله كند. تا زماني كه با دانه درشت هاي قاچاق برخورد نشود، 
مشكلات موجود در بخش توليدات داخلي ادامه خواهد داشت. 

اين نماينده مجلس شوراي اسلامي پس از تأكيد دوباره بر اجراي 
كامل قوانين در حوزه توليدات داخلي گف��ت: بخش ديگري از 
ماجراي توليدات داخلي، حق مصرف كنندگان است. بايد نظارت 
بر ساخت و اس��تاندارد در حوزه محصولات داخلي بيشتر شود، 
زيرا عدم نظارت، باعث تضييع حقوق مصرف كنندگان و توليد 

محصولات بي كيفيت داخلي شده است. 
نماينده مردم اسلام آباد غرب و دالاهو در مجلس شوراي اسلامي 
در پايان گفت: اميدواريم ي��ك تحقيق و تفحص جدي در حوزه 
عدم نظارت بر كيفيت محصولات داخلي در مجلس شكل گيرد، 
زيرا كيفيت پايين محصولات داخلي باعث بي اعتمادي مردم به 

توليدات كشور شده است.

عضو كميسيون امنيت ملي مجلس: 

قاچاقچياندانهدرشتكالاحاشيهامنسياسيدارند
 ناي�ب رئي�س كميس�يون فرهنگي مجل�س از تهي�ه طرح 
حماي�ت از كالاي ايران�ي ب�ا هم�كاري مرك�ز پژوهش هاي 
مجل�س خب�ر داد و گف�ت: در س�الي ك�ه ب�ه ن�ام حمايت 
از كالاي ايران�ي نامگ�ذاري ش�ده اس�ت، مجل�س در 
حماي�ت از كالاي ايراني بسترس�از و پيش�رو خواهد ش�د. 
حجت الاس��لام نصرال پژمانفر در گفت وگو با ايسنا، در ارتباط با 
شعار س��ال »حمايت از كالاي ايراني« اظهار داشت: به نظر بنده 
مردم ما حاضرند تا رس��يدن بخش هاي مختلف توليد و صنعت 
به سطحي كه هم كيفيت و هم قيمت كالاي ايراني قابل رقابت با 
كالاي مشابه خارجي شود، به متوليان و دست اندركاران اين بخش 
فرصت دهند در يك زمانبندي دو سه ساله به اين هدف برسند. 
نماينده مردم مشهد در مجلس با بيان اينكه »براي تبديل شعار 
حمايت از كالاي ايراني به »عمل« بايد چند اتفاق در بخش هاي 
مختلف بيفتد«، گفت: اول فرهنگ سازي است. اين حس بايد در 
شهروندان ايجاد شود كه در صورت استفاده از كالاي توليد داخل 
منافع آن مستقيم و غيرمس��تقيم عايد خودشان خواهد شد، به 
بيان ديگر بستر مصرف كالاي ايراني »حمايت همه آحاد جامعه« 
است. اگر در اين زمينه در كشور يك جريان فرهنگي شكل بگيرد 
از حمايت مردم برخوردار خواهد شد. وي تأكيد كرد: براي حمايت 
از توليد ملي بايد همه ابزارها و ساز و كارهاي لازم در جهت توليد 
ملي و افزايش روحيه و هويت ملي بسيج شود و تمامى دستگاه هاي 
فرهنگ ساز مثل وزارتخانه هاي آموزش و پرورش و فرهنگ و ارشاد 
اسلامي بايد تلاش بيشتري كنند تا انگيزه خانواده ها براي مصرف 
كالاي ايراني بالا رود، حتي بايد برنامه ريزي درسي شود و از طريق 

دروس مدرسه اي براي آموزش اين مسئله اقدام كند. 

ناي��ب رئيس كميس��يون فرهنگي 
مجلس پيش��نهاد داد صدا و سيما 
و ساير رس��انه ها نيز با تشريح ابعاد 
آثار و بركات مستقيم و غيرمستقيم 
حماي��ت از كالاي ايراني در جهت 
افزاي��ش انگيزه ش��هروندان ايراني 
گام هاي اساسي تر بردارند. پژمانفر 
خاطرنشان كرد: در كنار اقدامات فرهنگي، توليدكنندگان بايد به 
دو مسئله جدي و اساسي توجه داشته باشند؛ اول اينكه كيفيت 
توليدات ش��ان را بايد ارتقا دهند. اگر محصولات ايراني، كيفيت 
نداشته باشند نمي توانند سهمي از بازار مصرف داخلي به دست 
بياورند و دوم اينكه قيمت مصرف كننده بايد در سطحي باشد كه 
وقتي شهروند ايراني اين كالا را در كنار كالاي مشابه خارجي قرار 

مي دهد و مقايسه مي كند، تمايل به خريد آن پيدا كند. 
نماينده مردم مشهد در مجلس متذكر شد: وقتي مردم اشتغالي 
را كه ناش��ي از خريد كالاي ايراني ايجاد مي ش��ود، حس كنند، 
بي ترديد حمايت بيشتري از كالاي ايراني خواهند كرد و به شكلي 
در همه آحاد جامعه يك نوع »جريان فكري و فرهنگي« براي خريد 
كالاي با كيفيت ايراني شكل خواهد گرفت. وي قواي سه گانه را 
از پيش��گامان حمايت از كالاي ايراني دانس��ت و متذكر شد: اگر 
دستگاه هاي اجرايي و عمومي كه بزرگ ترين مصرف كننده كالاي 
خارجي هس��تند در اس��تفاده از كالاي ايراني و جايگزين كردن 
كالاهاي خارجي با مشابه ايراني پيشقدم ش��وند، بستر و انگيزه 
خوبي براي توليدكنندگان داخلي به وجود مي آيد تا با دلبستگي 

بيشتري در توليد كالاي با كيفيت ايراني قدم بردارند. 

نايب رئيس كميسيون فرهنگي مجلس:

مجلسدرحمايتازكالايايرانيپيشروخواهدبود


